
Kako preprečevati poplave na Barju
Znanstveniki so na posvetovanju o Bar-

ju nakazali potrebo po raziskavah o vod-
nem življeryu ribe, žabe in vidre, o rastlin-
stvu v vodi, močvirju in na suhem, o žival-
stvu s poudarkom na odmiranju tipi?nih
barjanskih ptic, o novi vodni površini za
večno vzdrževarvje Baija kot folklore
Baija...

Nakazali so probleme v zvezi s poseda-
njem, s strokovno pravilno gradrvjo objek-
tov nad terenom in komunalnimi napelja-
vami pod zemljo, o odnosu prebivalstva
na Baiju do čiščenja in poglabljanja od-
točnih jarkov, do obsekavanja grmovja in
dreves ob Ljubljancii in potokih, o grezni-
cah in gnojiščih, o deponiji za smeti...

Ne glede na vse zgoraj našteto pa je
realen podatek dejstvo, da je to zimo,
v presledku štirih mesecev, Ljubljanica
(brez Malega grabna) dvakrat tako popla-
vila osredryi del Barja, da je ojezila Črno
vas, Lipe, ceste, njive, predvsem pa depo-
nijo smeti in odpadkov.

Sedaj ugotavljamo, da se poplavna vo-

da po poglobljenih in očiščenih jarkih h>
treje razlije preko že posedenih površin,
kakor prej in da že vsak manjši porast
padavin povzroči manjšo ali večjo po-
plavo.

Zato je že na posvetovanju in kasneje
na mestni raziskovalni dejavnosti prišlo
do enotaega spoznanja, da je treba prven-
stveno izvršiti raziskovalno nalogo, kako
preprečevati te hitre poplave na Barju, da
pride Ljubljana do strokovne ocene kaj,
kako in v kakšnem obsegu naj se sploh
urbanizira Ljubljansko baije. Znano je,
da voda iz Barja ne odteče, ker je pretočni
profil Loubljanice med Zaloško cesto in
Stepanjskim naseljem 100-odstotno pre-
majhen in ne more tekoče odvajati pada-
vin, ki se tako zbirajo na Baigu v obliki
jezera tja do Vrhnike.

Opusti naj se misel, da se zgradi elek-
trarno na Plečnikovi zapornici. Zgradi naj
se nov jez, most in elektrarno na Zaloški
cesti, poglobi naj se dno LJubljanice od
Zaloške ceste do Fužin in nanos na špici

na Prulah in po potrebi tudi sedanje dno
Ljubljanice in Grubaijevega prekopa sko-
zi mesto. Prouči naj se gradnja razbreme-
nilnikov. Vse to naj naloga razišče.

Sedaryo gladino de skozi mesto se mora
urediti do iste višine tudi od obeh zapor-
nic do novega jezu ob sotočju LjubJjanice
in Grubaijevega prekopa na Poljanah
v Mostah, ali celo nižje ob Zaloški cesti.
Tako bodo imeli vsi prebivalci Most in
Poljan lepši pogled na vodo, ko gledajo
več mesecev na leto le grapo z malo pre-
točne poletne smrdeče vode. O mestni
turistični atrakciji - možnost vožnje okoli
grada po vodi - si pa res lahko le mislimo,
kako bi bilo lepo.

Po tej utemeljitvi predloga raziskovalne
naloge pa prosim, da skupščina občine
Vič skupaj s skupščinama občin Center in
Moste vloži na mestno raziskovalno de-
javnost prošnjo za uvrstitev naloge v le-
tošiye raziskave.

Ne glede na bodočo politično teritorial-
no razdelitev Ljbuljanskega barja, se mo-
ra raziskavo speljati, ker je v interesu
Ljubljane in republike Slovenije.
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